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Spørgsmål
Vil ministeren i forlængelse af svar på SAU alm. del (2012-13) spm. 595 oplyse,
hvorvidt ministeren er enig i, at en normalisering af elafgiften for forlystelsesparker
gennem en delvis ophævelse af bilag 1 til elafgiftsloven, kan sættes i værk med
det samme med baggrund i gruppefritagelsesordningen (Kommissionens
forordning nr. 800/2008), hvor regeringen ikke på forhånd skal anmelde og
afvente Kommissionens godkendelse af ordningen, så længe ændringen opfylder
betingelserne i energibeskatningsdirektivet?

Svar
Listen i bilag 1 er anmeldt og godkendt i sin helhed efter statsstøttereglerne. Skattemini-
steriet vurderer derfor, at en eventuel ophævelse eller ændring af listen for enkelte erhverv 
ikke umiddelbart kan rummes indenfor anmeldelsen. Ændringer i bilaget for enkelte er-
hverv forudsætter efter Skatteministeriets vurdering en forelæggelse for Kommissionen i 
relation til statsstøttereglerne.

Det vil være vanskeligt at begrunde, at kun forlystelsesparker undtages fra listen, mens 
f.eks. teatre og biografer ikke undtages. Erhvervene på listen har mange lighedspunkter, 
selvom de ikke nødvendigvis har et helt ensartet energiforbrug. 


